

## MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, NOVEMBER 22, 1984

(1)

[Text]

The Standing Committee on Health, Welfare and Social Affairs met at 9:42 o'clock a.m., this day, for the purpose of organization.

*Members of the Committee present:* Mrs. Bertrand, Browes, Messrs. Chartrand, Duguay, Epp (*Thunder Bay—Nipigon*), Frith, Halliday, Ladouceur, Mantha, McCrossan, Ms Mitchell, Messrs. Reid and White.

*Alternates present:* Mr. Domm, Mrs. Finestone and Mr. Mitges.

The Clerk presided over the election of the Chairman of the Committee.

On motion of Mrs. Bertrand, seconded by Messrs. Chartrand and Frith, it was agreed,—That Mr. Halliday do take the Chair of this Committee as Chairman.

The Chairman took the Chair.

On motion of Mrs. Bertrand, it was agreed,—That Mr. Marin be elected Vice-Chairman of the Committee.

Mr. Frith moved,—That the Sub-committee on Agenda and Procedure be composed of five members as follows: the Chairman, the Vice-Chairman and the Parliamentary Secretary to the Minister of National Health and Welfare on their designates, and one member of the Liberal Party and one member of the New Democratic Party.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Mrs. Finestone, it was agreed,—That the Committee print 1,000 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*.

Mr. McCrossan moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive evidence and to authorize the printing thereof when a quorum is not present, provided that four members of the Committee be present.

And debate arising thereon;

Mr. Frith moved,—That the motion be amended by adding thereto the words: "at least one of whom is a member of the Opposition."

And debate arising on the amendment, it was, by a show of hands, defeated: Yeas: 4; Nays: 9.

And the question being put on the motion, it was, by a show of hands, agreed to: Yeas: 9; Nays: 2.

Mr. Domm moved,—That during the questioning of witnesses, there be allocated ten minutes to the first questioner from each Party, and that thereafter five minutes be allocated to each subsequent questioner in an order to be determined by the Chairman.

Ms Mitchell moved,—That the motion be amended by adding thereto the words: "with regard to a fair rotation among the parties."

## PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 22 NOVEMBRE 1984

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent de la santé, du bien-être social et des affaires sociales tient, ce jour à 9 h 42, sa séance d'organisation.

*Membres du Comité présents:* M<sup>me</sup> Bertrand, M<sup>me</sup> Browes, MM. Chartrand, Duguay, Epp (*Thunder Bay—Nipigon*), Frith, Halliday, Ladouceur, Mantha, McCrossan, M<sup>me</sup> Mitchell, MM. Reid, White.

*Substituts présents:* M. Domm, M<sup>me</sup> Finestone, M. Mitges.

Le greffier préside l'élection du président du Comité.

Sur motion de M<sup>me</sup> Bertrand, appuyée par MM. Chartrand et Frith, il est convenu,—Que M. Halliday assume la présidence du Comité.

Le président prend le fauteuil.

Sur motion de M<sup>me</sup> Bertrand, il est convenu,—Que M. Marin assume la vice-présidence du Comité.

M. Frith propose,—Que le Sous-comité du programme et de la procédure se compose des cinq membres suivants: Le président, le vice-président et le secrétaire parlementaire du ministre de la Santé et du Bien-être social Canada ou les personnes qu'ils désigneront, un (1) député du parti libéral et un (1) député du parti néo-démocrate.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Sur motion de M<sup>me</sup> Finestone, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 1000 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*.

M. McCrossan propose,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions, à recevoir des témoignages et à en permettre l'impression en l'absence du quorum, pourvu que quatre (4) membres du Comité y soient présents.

Un débat s'engage;

M. Frith propose,—Que la motion soit modifiée en ajoutant les mots suivants: «dont au moins un député de l'opposition».

L'amendement est mis aux voix par vote à main levée et rejeté: Pour: 4; Contre: 9.

La motion est mise aux voix par vote à main levée et adoptée: Pour: 9; Contre: 2.

M. Domm propose,—Que lors de l'interrogation des témoins, le premier intervenant de chaque parti dispose de dix minutes, puis par la suite, que les intervenants disposent de cinq minutes dans l'ordre que déterminera le président.

M<sup>me</sup> Mitchell propose,—Que la motion soit modifiée en y ajoutant ce qui suit: «en tenant compte d'une rotation équitable des intervenants dans les partis».